

## Looking at the Future of Higher Education in Canada

**October 23, 2008** – Universities and colleges play a central role in delivering the skills and knowledge that underpin personal development, success in the labour market, an innovative and productive economy, and a citizenry engaged in their communities. There has been a great deal of research in recent years on post-secondary education, particularly on how best to promote equitable access, but also on issues of quality and accountability in post-secondary institutions.

On August 19, 2008, the Alliance of Nova Scotia Student Associations (ANSSA), in partnership with the Canadian Alliance of Student Associations, the Alberta College and Technical Institute Student Executive Council, the Council of Alberta University Students, the College Student Alliance, the New Brunswick Student Alliance, and the Ontario Undergraduate Student Alliance, convened a forum at Saint Mary's University in Halifax to take stock of recent developments in post-secondary education (PSE) and explore possible new directions for the sector.

The *Forum on the Future of Higher Education in Canada* examined key trends in post-secondary education and discussed policy options in five areas: access, connections between PSE and the labour market, integration of the system, new ways to deliver programs, and the need for a pan-Canadian framework.

There was a fairly broad consensus at the Forum about some trends and challenges. For example, several speakers identified demographic change as a force that will have major implications for post-secondary education. The aging population heightens the importance of productivity improvements in order to sustain our standard of living, in which process PSE plays a central role. Moreover, as educational attainment rises around the world, it will be important to continue to increase participation in PSE here, particularly among groups that are currently underrepresented.

Another theme that cut across the presentations and discussion at the Forum is that we need to develop a better understanding of how to measure quality in post-secondary education, and that identifying and implementing sound measures will be important in shaping future investment in the sector. It is also clear that we need more systematic evaluation of new initiatives designed to improve access and/or quality in PSE, so that we can identify and emulate effective practices.

To read or download *What's Next? Report on the Forum on the Future of Higher Education in Canada*, [click here](#).

► **FRANÇAIS**

s u b s c r i b e

e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network

u n s u b s c r i b e

## Regard sur l'avenir de l'enseignement supérieur au Canada

**Le 23 octobre 2008** – Les universités et les collèges jouent un rôle de premier plan dans le domaine de l'acquisition des compétences et des connaissances sur lesquelles s'appuient le développement personnel, la réussite sur le marché du travail, une économie innovatrice et productive, et des citoyens engagés au sein de leurs collectivités. De nombreuses recherches sur l'enseignement postsecondaire furent réalisées ces dernières années, notamment en ce qui a trait à la meilleure façon de promouvoir un accès équitable, mais aussi concernant les questions de la qualité et de la responsabilité dans les établissements postsecondaires.

Le 19 août 2008, l'Alliance of Nova Scotia Student Associations (ANSSA), en partenariat avec l'Alliance canadienne des associations étudiantes, l'Alberta College and Technical Institute Student Executive Council, le Council of Alberta University Students, la College Student Alliance, l'Alliance étudiante du Nouveau-Brunswick et l'Ontario Undergraduate Student Alliance, ont convoqué un forum qui s'est tenu à la Saint Mary's University de Halifax pour faire le point sur l'évolution récente de l'enseignement postsecondaire et pour examiner la possibilité de donner de nouvelles orientations au secteur.

Les participants au *Forum sur l'avenir de l'enseignement supérieur au Canada* ont passé en revue les grandes tendances de l'enseignement postsecondaire et ils ont étudié des choix de politiques dans cinq domaines : l'accessibilité, les liens entre l'enseignement postsecondaire et le marché du travail, l'intégration du système, de nouvelles façons d'offrir les programmes et la nécessité d'établir un cadre pancanadien.

Il s'est dégagé un assez vaste consensus lors du forum concernant certaines tendances et certains défis. Par exemple, plusieurs conférenciers ont associé l'évolution démographique à une force qui exercera de fortes incidences sur l'enseignement postsecondaire. Le vieillissement de la population met en relief l'importance d'améliorer la productivité en vue de soutenir notre niveau de vie, dans le contexte duquel l'enseignement postsecondaire joue un rôle de premier plan. De plus, en raison de la hausse des niveaux de scolarité partout dans le monde, il sera important de continuer à stimuler la participation à l'enseignement postsecondaire au pays, notamment parmi les groupes qui sont actuellement sous-représentés.

► **ENGLISH**

a b o n n e m e n t

e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network

d é s a b o n n e r

Un autre thème qui ressort des diverses présentations et délibérations du forum est celui de la nécessité de parvenir à une meilleure perception de la façon de mesurer la qualité de l'enseignement postsecondaire et de l'importance de déterminer et de mettre en application des mesures rationnelles qui contribueront à façonner les investissements futurs dans le secteur. Il est manifeste aussi qu'il nous faut procéder à une évaluation plus méthodique des nouvelles initiatives qui visent à améliorer l'accessibilité ou la qualité de l'enseignement postsecondaire, ou les deux, de sorte que nous pourrions découvrir et mettre en application des pratiques efficaces.

Pour consulter ou télécharger ***What's Next? Report on the Forum on the Future of Higher Education in Canada***, veuillez [cliquer ici](#).